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Gud är som ett gummiband. 

 

Eller, nej, det är han förstås inte. Bara på sätt och vis. 

 

För att förstå vad det betyder att inte döma behöver vi titta på hur Gud dömer. 

 

När man går bort från Gud är det som att dra i ett gummiband. Ju längre bort man går, 

desto hårdare drar bandet för att få en att komma tillbaka. 

 

Vänd om, säger Gud, i profeten Hesekiels text. Vänd om från era brott, så att de inte får 

er på fall. Vänd om, så får ni leva. 

 

Det är våra brott som får oss på fall, som skiljer oss från Gud. Begår man brott mot 

Gud med avsikt, fastän man vet att det är fel, då drar Gud hårt i en. Men vänder man 

om, och är på väg tillbaka till Gud, då drar han inte hårt alls. Precis som ett gummiband 

drar mindre och mindre hårt ju mer man släpper efter på det, så drar Gud mindre och 

mindre hårt när vi kommer närmare. Då blir gummibandet en hjälp, inte någonting som 

vi måste kämpa emot. 

 

Det står en hel del i Bibeln om att Gud ska döma oss människor. Några av de texterna är 

ganska hemska. Men det står också ofta att Jesus inte ställer några som helst krav på de 

människor som frivilligt kommer till honom. Ni kanske kommer ihåg rövaren på korset 

bredvid Jesus. Han sa bara: ”Jesus, tänk på mig när du kommer med ditt rike.” Och 

Jesus svarade bara: ”Redan idag ska du vara med mig.” Inga krav och inga förmaningar, 

för rövaren ville. 

 



Det verkar som om Guds bud och befallningar i första hand är till för dem som inte 

känner Gud, och som därför inte lever sina liv på rätt sätt. 

 

Gud har inget behov av att döma oss för att han själv ska bli nöjd. Gud är ju hel i sig 

själv. Han behöver inte bestämma över oss för att känna sig bättre. 

Men vi, däremot, vi har ofta behov av att döma andra för att vi själva inte har det så bra. 

 

Jag har märkt det på mig själv. När jag känner mig som en dålig människa, eller när jag 

har ont någonstans eller har problem av olika slag, då blir jag sträng mot andra. Men när 

jag mår bra och vet att jag är älskad precis som jag är, då klarar jag att låta alla andra vara 

precis som de är. Jag kanske också är som ett gummiband, men åt fel håll? När jag inte är 

nöjd med mig själv, då drar jag hårt i alla andra. 

 

När det står att vi inte ska döma, då kunde det lika gärna stå: ”gör som jag, säger Gud”. 

 

I stället för att döma andra, i stället för att hålla koll på att alla andra gör vad de ska, får 

vi försöka att hålla koll på oss själva. 

 

Och det bästa sättet att håll koll på sig själv, det är att hålla sig nära Gud. Det räcker att 

vi vill vara nära Gud, så är vi det. För våra egna ansträngningar kan aldrig få oss att 

komma nära Gud. Det är bara hans kärlek och nåd som kan åstadkomma det. Och Guds 

kärlek och nåd finns alltid där. 

 

Den räcker alltid. 

 

Den tar aldrig slut. 


